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Kör-buszjárat, hivatali zöld szám, sportcsarnok építés 

Interjú Riz Levente polgármesterrel
– Még soha nem volt a kerület-

ben jobboldali többség a képvi-
selőtestületben, mint ahogy soha 
nem volt jobboldali polgármeste-
re sem Rákosmentének – hang-
súlyozta elöljáróban Riz Levente, 
a XVII. kerület új fideszes polgár-
mestere a Helyi Híreknek adott 
nyilatkozatában.

– Számított-e győzelemre? 
– Először is: szívből köszönjük 

a rákosmentiek támogatását. Bíz-
tunk a jó eredményben, mert na-
gyon sokat dolgoztunk érte. Pol-
gármesterjelöltként két hónapja, 
napi öt-hat órát jártam házról 
házra, hogy személyesen talál-
kozhassak a választókkal. Több 
ezer emberrel volt alkalmam így 
szót váltani lakóhelyük gondjai-
ról. Ugyanezt tették képviselője-
löltjeink és 300 segítőnk, akiknek 
hálás vagyok munkájukért.

– A huszonnyolc tagú kép-
viselőtestületnek éppen tizen-
négy fideszes és keresztény-
demokrata, miépes tagja lesz. 
Mennyire lesz könnyű megvaló-
sítani a saját elképzeléseiket?

– A képviselőtestület tagja a 
polgármester is, így többséggel 
rendelkezünk. Céljaink pedig 
nem politikai szervezetek, ha-
nem a kerület javát szolgálják, 
amelyek mellé válogatás nélkül 
odaállhat bármelyik képviselő. 
Mi szakmai alapokon szeretnénk 
folytatni a munkát. Számítunk a 
tisztességes, jó szakemberekre. 
A testületi munkában együttmű-
ködésre törekszünk, a kerület 
ügye az első, ezért ülünk ott.. 

– Mivel kezdi polgármesteri 
munkáját?

– Minden jó irányú változást 
önmagunkon kell kezdeni. Zajlik 
az átadás-átvétel, amit az ügyek 
átvilágítása követ. Ahol valami tör-
vénytelenséget találunk, ahol bi-
zonyíthatóan sérül a közvagyon, 
a közérdek, ott a szükséges in-
tézkedéseket megtesszük, a fele-
lősöket megkeressük. A munkát 
a takarékosság jegyében fogjuk 
végezni. Célunk a hatékony és 
olcsó önkormányzat: kevesebb 
bizottság lesz, a tagok számát is 
20 százalékkal csökkentjük. A ta-

nácsnoki állások számát is meg-
felezzük. Választási ígéretemnek 
megfelelően megszűnik a pol-
gármesteri jutalom intézménye, 
egyetlen fillér prémiumot sem fo-
gok felvenni munkámért. 

– Mire épül polgármesteri 
programja?

– Két fontos alapelvet tűztünk 
zászlóra mindenek előtt: őszin-
teségre és odafigyelésre van
szükség. Az őszinteség nem 
csak országosan, helyi szinten 
is „hiánycikk”. 2002-ben olyan 
programmal nyert Rákosmentén 
a baloldal, amelyből 2006-ra 
a negyede sem valósult meg. 
Pedig ígértek mindent: a kerü-
letközpont, buszvégállomás át-
helyezését, sportcsarnokot, 80 
km aszfaltozott utat, teljes csa-
tornázottságot, elkerülő utat 
Rákoshegyen, önkormányzati 
bérlakás-programot. A kampány-
hazugságokat el kell felejteni. 
Vissza kell adni a szavak hitelét. 
Mi csak olyat vállalunk, amit vég-
re is tudunk hajtani.

– Ügyfélbarát önkormányza-
tot ajánl a választóknak. Mit ért 
ez alatt?

– Mindenekelőtt kevesebb sor-
baállást, gyorsabb ügyintézést. 
Az okmányirodán postaszolgál-
tatást vezetünk be. Létrehozzuk 
a városrészi ügyfélszolgálati iro-
dákat, így a távolabb eső kerület-
részekből nem kell majd minde-
nért beutazni a városközpontba. 
Létrehozunk egy éjjel-nappal 
hívható zöld számot, ahol az ál-
lampolgári bejelentéseket fogad-
juk, ahol intézkedést kérhetnek 
tőlünk a kerületi lakosok. 

– A kerület rossz közlekedé-
sén hogyan változtatnának?

– A rendszerváltozás óta el-
telt 16 év nem sok jót hozott 
Rákosmentének. A magyar ál-
lam és a főváros adósa kerüle-
tünknek. Az egyik legnagyobb 
adósságuk a közlekedés áldat-
lan helyzete. Egyetlen kerület 
vagyunk Budapesten, ahol nincs 
se metró, se HÉV, se villamos. 
Marad a busz, ami a forgalomtól 
eldugult utakon képtelen haladni, 
és az elővárosi vasút, amelynek 
szolgáltatási színvonala még ala-
csony ahhoz, hogy sokan igény-
be vegyék. Ezek nyilván nem egy 
kerület hatáskörébe tartoznak. 

Itt egy kérlelhetetlen érdekkijáró 
polgármester kell, aki meg tudja 
győzni az illetékeseket, hogy ál-
dozzanak erre: bővítsék a Pes-
ti és Keresztúri utat, ahol lehet, 
2x2 sávosra, javítsák az elővá-
rosi vasút közlekedési feltételeit, 
és ami hosszabb távon megol-
dást jelenthet: készítsék el egy 
gyorsvillamos terveit. Ezt a VEKE 
szakmai javaslata is aláhúzza, 
ez lehet a kiút a dugók csapdá-
jából. 

– A mi saját lehetőségünk: el 
fogunk indítani egy kerületi kör-
busz-járatot, amely összeköti a 
kerületrészeket, egyben a vas-
útállomásokra is eljuttatja a la-
kosokat.

– Milyen fejlesztéseket tart 
még elképzelhetőnek az elkö-
vetkezendő négy évben? 

– Erősíteni fogjuk a kertváro-
si jelleget, zöldterületeinket óvni 
fogjuk. Helyi közterület-felügye-
let, parkőri szolgálatot hozunk 

létre az illegális szemétlerakás 
ellen. Rendszeres faültetéssel, 
utcasöpréssel tesszük szebbé a 
városképet.  Egy játszótér-építési 
programot is elindítunk, és itt az 
ideje a kerékpárút-hálózat bőví-
tésének. Ennek iránya a Rákos-
patak, amelynek mentén hangu-
latos sétányokat, kerékpárutat, 
szabadidő-centrumot szeretnénk 
kialakítani. A lakótelep-rekon-
strukciót kiterjesztjük a házak 
környezetére, ahol barátságos 
parkokat, parkolókat építünk. A 
Flamingó-területen sportcsarnok 
építését szorgalmazzuk. 

– A források előteremtésénél 
ki fogjuk használni az uniós tag-
ság lehetőségeit. Itt az ideje en-
nek, mert az EU-támogatásokból 
eddig egyetlen fillért sem szer-
zett a kerület vezetése, pedig az 
I. Nemzeti Fejlesztési Terv kere-
tében iskola- és infrastruktúrafej-
lesztésre is lett volna lehetőség. 
Létre fogunk hozni egy profi pá-
lyázatfigyelő, projektmenedzse-
lő EU-programirodát, jövő évtől 
számos pályázat lesz, amin a ke-
rületek is indulhatnak.

Várszegi Viktória

Polgármesteri eskütétel az önkormányzat alakuló ülésén – 
Hoffmann Attila volt polgármester, mint testületi korelnök előtt

FAÜLTETÉS. A ferihe-
gyi repülőteret üzemel-
tető Budapest Airport 
Zrt. (BA) több mint 100 
olyan fa kivágására ka-
pott engedélyt a 2-es 
pálya rákoshegyi részé-
nél, amelyek zavarták a 
műszereket, vagy a le- és 
felszállás biztonságát. A 
kivágott fák pótlására 120 
fát ültetnek jövő tavaszig 
a kerületben. Az első 10 
ostorfát a polgármesteri 
hivatal előtt Riz Levente 
polgármester, Stewart 
Wingate, a BA-t tavaly 
megvásároló brit BAA 
társaság helyi igazgató-
ja és Rózsahegyi Péter, a 
Környezetvédelmi bizott-
ság elnöke ültették el. Az 
esemény érdekessége, 
hogy időközben az angol céget megvásároló spanyol konzorcium a 
BA-t eladta a német-kanadai Hochtief Airport Gmbh-nak. D. L.


